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Beskæftigelsesudvalget har i brev af 6. april 2016 stillet følgende spørgsmål nr. 1 

(L 145), som hermed besvares.  

 
Spørgsmål nr. 1: 

”Hvor stor en andel af de personer, der ansøger om førtidspension, forventer 

ministeren med lovforslaget, vil undgå at få deres sag forelagt for rehabiliterings-

teamet?” 

 
Svar: 

Det er ikke muligt at udarbejde et præcist skøn for antallet af ansøgningssager om 

førtidspension, der fremover vil blive behandlet uden forudgående forelæggelse for 

rehabiliteringsteamet, fordi der uden tvivl skal gives afslag.  

 

Det skal blandt andet ses i lyset af, at det beror på en konkret kommunal vurdering, 

om der er tale om en sag, hvor det er utvivlsomt, at der skal gives afslag på førtids-

pension. Endvidere vil omfanget af ansøgningssager, der behandles uden forelæg-

gelse for rehabiliteringsteamet afhænge af, i hvor høj grad kommunerne vil anven-

de den nye mulighed for at undtage denne type sager om førtidspension fra behand-

ling i rehabiliteringsteamet. 

 

Det er dog aftalt med forligskredsen bag reformen af førtidspension og fleksjob, at 

antallet af sager, der undtages fra behandling i rehabiliteringsteamet, vil blive fulgt 

løbende. 

 

Endvidere kan det oplyses, at der i 2014 blev behandlet 2.223 ansøgningssager om 

førtidspension på det foreliggende grundlag og givet afslag på 1.786 af sagerne 

svarende til ca. 80 pct.  
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